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Protokół Nr 1/24 

 

z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska i Adaptacji do Zmian Klimatu, które odbyło 

się w dniu 22 maja 2024 r. o godz. 18:30 w sali nr 4 UM Pabianice ul. Zamkowa 16. 

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Renata Witczak – Przewodnicząca ww. Komisji. 

Lista obecności radnych Komisji Ochrony Środowiska i Adaptacji do Zmian Klimatu 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie Komisji. 

Porządek obrad: 

1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad. 

2. Omówienie i zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta 

Pabianic za rok 2023 w zakresie Wydziału Ochrony Środowiska. 

3. Omówienie i zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta 

Pabianic za rok 2023 w zakresie Wydziału Inwestycji Miejskich /dot. programów 

związanych z adaptacją budynków i zmianą źródeł ciepła/. 

4. Omówienie i zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta 

Pabianic za rok 2023 w zakresie Wydziału Infrastruktury Technicznej i Komunikacji 

/dot. poprawy efektywności energetycznej miasta/. 

5. Sprawy różne: 

 

Ad.1. 

Przewodnicząca Komisji Renata Witczak przywitała radnych i gości następnie 

otworzyła obrady komisji. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że do przedstawionego porządku obrad  nie 

wniesiono żadnych uwag, w związku z tym uważa porządek obrad za przyjęty. 

Ad.2. 

Naczelnik Wydziału Agnieszka Pietrowska omówiła sprawozdanie z wykonania 

budżetu Miasta Pabianic za rok 2023 w zakresie Wydziału Ochrony Środowiska, 

zgodnie z danymi zawartymi w Sprawozdaniu Prezydenta Miasta Pabianic z dnia 

28.03.2024 r. z wykonania budżetu Miasta Pabianic za 2023 r. Przybliżyła również 

członkom komisji specyfikę pracy Wydziału Ochrony Środowiska (Zał. nr 2). Budżet 

Wydziału Ochrony Środowiska na rok 2023 został zaplanowany w wysokości 

21.965.900 zł, po zmianach 22.400.010 zł i został wykonany w wysokości 

19.893.254,79 zł, co stanowi 88,81% planu. Większość z tych wydatków, bo aż 90% 

były to wydatki bieżące, głównie związane z odpadami, czyli zapewnienie odbioru 

odpadów komunalnych od mieszkańców, obsługa PSZOK, zapewnienie edukacji 

ekologicznej oraz pozostałe wydatki związane z obsługą systemu. W ramach 
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wydatków inwestycyjnych na paragrafie odpadowym wykonano kwotę 139.536,44 zł  

głównie na zakup kontenerów w celu zwiększenia możliwości selektywnej zbiórki na 

Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych, wymianę oświetlenia led oraz 

zwiększenie powierzchni użytkowej poprzez rozbiórkę starych boksów. Dzięki temu 

została otwarta większa powierzchnia na działanie Punktu. W ramach wydatków 

bieżących, największa kwota to 510.401 zł związana z utrzymaniem zieleni. Wydział 

zajmuje się 12 miejskimi terenami Parku zieleni, w ramach tego wyłaniany jest 

wykonawca zajmujący się bieżącym utrzymaniem czystości i porządku na tych 

terenach oraz w tej kwocie były zapewnione środki na monitorowanie i bieżącą 

pielęgnacje pomników przyrody. 

Radny Piotr Różycki zapytał, czy Urząd prowadzi ewidencję wykonanych prac przez 

firmę zewnętrzną, kto kontroluje i odbiera ich prace, czy w ramach tej kontroli i odbioru 

były stwierdzone nieprawidłowości i czy to było zakończone naliczeniem jakichkolwiek 

kar. 

Naczelnik Wydziału  Agnieszka Pietrowska powiedział, że w ubiegłym roku wykonawca 

podszedł rzetelnie do wykonywania swoich prac, następnie przestał pojawiać się na 

terenach zieleni. Pracownicy Wydziału kontrolują i ewidencjują pracę wykonawcy. Kary 

umowne  to około 35.000 zł  

Radny Gabriel Grzejszczak zapytał jak wygląda kwestia częstotliwości podlewania 

nasadzeń drzew w Parku Wolności. 

Naczelnik Wydziału Agnieszka Pietrowska powiedziała, że nasadzenia drzew 

wykonane przez firmy zewnętrzne posiadają 3 letnią gwarancję, odpowiedzialność za 

podlewanie jest po  stronie wykonawcy, kontrolowane jest to przez Wydział. Wysłane 

zostało zapytanie do wykonawców o kwoty rzetelnego podlewania wszystkich 

nasadzeń. 

Radny Tadeusz Gęs zapytał o zeszłoroczną wycinkę drzew w Parku Wolności i kto się 

opiekuje tym Parkiem oraz o teren starej szkoły przy ul. Karniszewickiej przy 

przejeździe kolejowym. 

Naczelnik Wydziału Agnieszka Pietrowska odpowiedziała w sprawie Parku Wolności. 

Obsługa Parku Wolności jest to bieżące utrzymanie, czyli sprzątanie, koszenie. Inna 

umowa dot. pielęgnacji drzew. Co roku jest podpisywana taka umowa w ramach, której 

wykonywana jest przycinka. W ubiegłym roku został wykonywany taki przegląd, a Park 

Wolności jest terenem o charakterze leśnym i na obumarłe drzewa muszą posiadać 

zezwolenie na wycięcie drzew. Na takie zezwolenie jest cała długa procedura, mimo 

że jest to charakter leśny, to jest to las i nie można wejść i zrobić wycinki tego co 

obumarło oraz wycinki samosiewów, bo jest to też Park. Na bieżąco starają się usuwać 

drzewa typu wywroty, wyłomy. Od 15 czerwca br. planowana jest akcja usuwania tych 

wyłomów i wywrotów. Są po akcji zaznaczenia i usuwania pozostałych drzew wzdłuż 

alejek, uporządkowania pasa o szerokości 4 metrów wszystkich alejek utwardzonych 

wokół amfiteatru i placów zabaw. Są w trakcie kolejnej inwentaryzacji pozostałych 

drzew w pozostałych sektorach alejek i będą na bieżąco występować o zezwolenie na 

usunięcie drzew i będą dalej porządkować. Kwestia Karniszewickiej – nie jest to teren 

w ich użytkowaniu. 
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Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Komisji Renata Witczak 

zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu 

Miasta Pabianic za rok 2023 w zakresie Wydziału Ochrony Środowiska 

Komisja zaopiniowała pozytywnie sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta 

Pabianic za rok 2023 w zakresie wydatków w zakresie Wydziału Ochrony 

Środowiska 

Głosowanie : za –  7, przeciw – 0, wstrzymało się –  0. 

Ad. 3. 

Naczelnik Wydziału Malwina Sawosz omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu 

Miasta Pabianic za rok 2023 w zakresie Wydziału Inwestycji Miejskich /dot. 

programów związanych z adaptacją budynków i zmianą źródeł ciepła/, zgodnie z 

danymi zawartymi w Sprawozdaniu Prezydenta Miasta Pabianic z dnia 28.03.2024 r. 

z wykonania budżetu Miasta Pabianic za 2023 r. (Zał. Nr 2). Przybliżyła również 

członkom komisji specyfikę pracy Wydziału. Wykonanie budżetu zadań programów 

priorytetowych wyniosło 41.791,03 zł. Na te koszty zalicza się obsługę punktu 

konsultacyjno – informacyjnego Czyste Powietrze oraz przekazane środki z Programu 

Ciepłe Mieszkanie. Czyste Powietrze jest to punkt konsultacyjny, koszty to 33.783,94 

zł. Są to środki pozyskane z WFOŚiGW na utrzymanie tego punktu: koszty osobowe, 

wyposażenie i zakup materiałów, usługi drukarskie, usługi promocyjne dla tego Punktu. 

Kwota wydatkowana w roku 2023 w ramach Programu Ciepłe Mieszkanie  to 8.007,09 

zł. 

Przewodnicząca Komisji Renata Witczak zapytała o Program Ciepłe Mieszkanie. 

Naczelnik Malwina Sawosz powiedziała, że etap I Programu Ciepłę Mieszkanie 

skierowany jest do właścicieli mieszkań. Natomiast II etap Programu skierowany jest 

zarówno do właścicieli mieszkań ale i też najemców lokali we wspólnotach 

mieszkaniowych. Są w trakcie podpisywania umowy z Funduszem i w najbliższym 

czasie będą mogli ruszyć z tym programem. 

Radny Piotr Różycki zapytał o pisma wysyłane do mieszkańców w ramach tego 

Programu, z których wynikały informacje o karach i wymianie piecy do końca 2024 

roku. 

Zastępca Prezydenta Dawid Zakrzewski powiedział, że pisma zostały wysyłane 

z Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej, skierowane do najemców lokali komunalnych 

i dotyczyły kwestii zrealizowania Uchwały Sejmiku Województwa Łódzkiego, która 

obliguje podmioty korzystające z takiej infrastruktury grzewczej do wymiany 

określonych typów pieców do końca br. Ustawodawca przewidział stosowną 

odpowiedzialność za niezrealizowanie tego obowiązku. Dlatego jest to obowiązek 

właścicieli poszczególnych mieszkań, domów, lokali, ale także gminy w zakresie 

swoich zasobów komunalnych. W związku z tym uzupełnieniem tych Programów: 

Ciepłe Mieszkanie i Czyste Powietrze będzie Program miejski, będzie miał charakter 

komplementarny wobec tych dwóch ww. Programów. 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Komisji Renata Witczak 

zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu 
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Miasta Pabianic za rok 2023 w zakresie Wydziału Inwestycji Miejskich /dot. 

programów związanych z adaptacją budynków i zmianą źródeł ciepła/. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Pabianic 

za rok 2023 w zakresie Wydziału Inwestycji Miejskich /dot. programów związanych        

z adaptacją budynków i zmianą źródeł ciepła/. 

Głosowanie : za –  7, przeciw – 0, wstrzymało się –  0. 

Ad.4. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Sławomir Jach omówił sprawozdania z wykonania 

budżetu Miasta Pabianic za rok 2023 w zakresie Wydziału Infrastruktury 

Technicznej i Komunikacji /dot. poprawy efektywności energetycznej miasta/ 

zgodnie z danymi zawartymi w Sprawozdaniu Prezydenta Miasta Pabianic z dnia 

28.03.2024 r. z wykonania budżetu Miasta Pabianic za 2023 r. Przybliżył również 

członkom komisji specyfikę pracy Wydziału. (Zał. Nr 2) W ubiegłym roku nastąpiła 

wymiana źródeł światła z sodowych na ledowe, które przyniosły wymierne korzyści 

tj. emisja dwutlenku węgla. Sporządzony został audyt efektywności energetycznej, 

na podstawie którego Zakład Energetyki Cieplnej otrzymał tzw. białe certyfikaty 

i wymiana 3850 źródeł światła przyniosła zysk w przeliczeniu na tony oleju 

ekwiwalentnego ok. 107 ton na rok. Zrealizowane to zostało ze środków pozyskanych 

z Rządowego Programu Polski Ład. W ubiegłym roku zapłacono z własnych środków 

526.415,88 zł, natomiast dofinansowania było 1.599.222,45 zł. Program jest 

kontynuowany w br.  Inwestycje zrealizowane będą sfinansowane w 100% z Funduszu 

Polski Ład. 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Komisji Renata Witczak 

zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu 

Miasta Pabianic za rok 2023 w zakresie Wydziału Infrastruktury Technicznej i 

Komunikacji /dot. wód gruntowych/. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta 

Pabianic za rok 2023 w zakresie Wydziału Infrastruktury Technicznej i 

Komunikacji /dot. poprawy efektywności energetycznej miasta/. 

Głosowanie : za –  6, przeciw – 0, wstrzymało się –  0. 

Ad.5. 

Innych spraw różnych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodnicząca Komisji Renata Witczak 

zamknęła posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu o godz. 19:00 

Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 

Protokołowała:      Przewodniczyła: 

 

Agnieszka Michel                Renata Witczak 


